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Buza Flórián elnök köszöntötte a megjelenteket a testületi ülésen.  

Külön köszöntötte a meghívott vendégeket. 

Megállapította, hogy a testület 7 fővel határozatképes.  

Jegyzőkönyv vezetőnek Papp Orsolyát javasolta, a jegyzőkönyv hitelesítőnek pedig Szabó 

Tünde képviselőt. 

 

Buza Flórián elnök kérdezte a képviselőket, hogy elfogadják-e a javaslatot. 

A képviselők a javaslattal egyetértettek. 

 



Buza Flórián elnök elmondta, hogy a meghívót mindenki megkapta szabályszerűen.  

Buza Flórián elnök kérdezte, hogy van-e valakinek hozzászólása, észrevétele a napirenddel 

kapcsolatosan. 

A napirendhez észrevétel, javaslat nem hangzott el. 

 

Buza Flórián elnök kérte a képviselőket, hogy szavazzanak, elfogadják-e a napirendet. 

 

A jelenlévő 7 képviselő egyhangú, 7 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

24/2025. (III.24.) BCÖ határozat 

A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat 2025. március 24-i ülésének napirendje 

 

1. Beszámoló a két ülés közötti eseményekről, szakmai beszámolók elfogadása 

Előadó: Buza Flórián elnök 

2. Roma vármegyei érdekegyeztető fórum 1. előadásának szervezéséről és anyagi 

támogatásáról szóló döntés  

Előadó: Buza Flórián elnök 

3. 19/2025. (II.13.) BCÖ határozat 1. pontjának módosítása a Rostás László Emléktorna 

pontos dátumának elfogadásával, valamint 2. pontjának módosítása a rendezvény 

megvalósításához szükséges összeg változása tekintetében 

Előadó: Györgye Zalán képviselő, az Egészségügyi és Sport Bizottság Elnöke 

4. Egyebek 

 

 

1. Beszámoló a két ülés közötti eseményekről, szakmai beszámolók elfogadása 

 

Előadó: Buza Flórián elnök 

 

 

Buza Flórián elnök elmondta, hogy képviselőtársával, Horváth István Szilveszterrel részt vettek 

a Bács-Kiskun Vármegyei Közgyűlés kihelyezett ülésén Jászszentlászlón február 28-án. 

 

Burai Béla képviselő elmondta, hogy részt vett a Bács-Kiskun Vármegyei Felzárkóztatási 

Fórumon Kecskeméten március 07-én. Egyelőre nem sok cigány önkormányzat vesz részt 

benne: a vármegyei, a mélykúti és a sükösdi. Kérte, hogy a tájékoztató anyag kerüljön 

megküldésre minden helyi cigány önkormányzatnak, hogy be tudjanak csatlakozni a 

programba. 

Ez volt az első ülés, lesz még július 06-án, szeptember 26-án és december 05-én.Előadást tartott 

a vármegyei önkormányzat képviselője, továbbá a Főnix Ifjúsági és Kulturális Egyesület, és a 

Bács-Kiskun Vármegyei Szabadidősport Szövetség, utóbbiak konzorciumi partnerei a 

vármegye önkormányzatának. 

Részt kell venni a programokban, a kidolgozásukban, úgy tudnak a cigány önkormányzatok 

kapcsolódni ehhez a projekthez. 

 

Buza Flórián elnök elmondta, hogy ő még nem írta alá a TOP_PLUSZ program együttműködési 

megállapodását, mert eddig nem kapott róla hiteles tájékoztatást, hogy pontosan mi fog történni, 

és miként lesznek a romák bevonva a programba. Májusra kapott időpontot a tájékoztatásra. 

 

 



Buza Flórián elnök kérdezte, hogy van-e valakinek hozzászólása, észrevétele a beszámolóval 

kapcsolatosan. 

A képviselők hozzászólást, véleményt nem fogalmaztak meg. 

 

Buza Flórián elnök kérte, hogy szavazzanak arról, hogy a beszámolót elfogadják-e a két ülés 

közötti eseményekről.  

 

A jelenlévő 7 képviselő, 7 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

25/2025. (III.24.) BCÖ határozat 

Két ülés közötti eseményekről szóló beszámoló elfogadása 

 

A Bács- Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat közgyűlése a kulturális autonómiájával 

összefüggő feladatai körében elfogadja az elnök és a képviselők szakmai beszámolóját a két 

ülés közötti eseményekről.  

 

Felelős: Buza Flórián elnök 

Határidő: azonnal  

 

 

2. Roma vármegyei érdekegyeztető fórum 1. előadásának szervezéséről és anyagi 

támogatásáról szóló döntés 

 

Előadó: Buza Flórián elnök 

 

Buza Flórián elnök elmondta, hogy az előző évben sikeresen pályáztak a ROMA-ESELY-2024 

pályázatra, amelynek keretében 6 alkalommal érdekegyeztető fórumot és 1 alkalommal egy 

nagyobb rendezvényt - több előadó bevonásával -  kell tartaniuk. Az első előadás szakmai 

előadója a Kunhegyesi Ferenc lesz, valamint az előadóterem bérleti díját is szükséges 

megfizetni. Ennek a rendezvénynek a költségeiről szükséges döntést hozni. A fotós-videós 

költségeit majd a későbbi előadások után rendezik, ez még tárgyalás alatt van, neki összesen 

500.000 Ft összeg szerepel a pályázatban a 7 előadásra vonatkozóan. 

A mostani előadói díj 100.000 Ft, a terembérlet alkalmanként szintén 100.000 Ft lesz. 

Most az első előadás költségeit kell elfogadni 200.000 Ft összegben. 

 

Buza Flórián elnök kérdezte, hogy van-e valakinek hozzászólása, észrevétele a rendezvény 

költségeivel kapcsolatosan. 

A képviselők hozzászólást, véleményt nem fogalmaztak meg. 

 

Buza Flórián elnök kérte, hogy szavazzanak az előadás költségeinek elfogadásáról. 

 

A jelenlévő 7 képviselő, 7 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

26/2025. (III.24.) BCÖ határozat 

Roma vármegyei érdekegyeztető fórum első előadásának szervezéséről és anyagi 

támogatásáról szóló döntés 

 

1. A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat a ROMA-ESELY-2024 pályázat 

keretében 2025. március 24-én Kiskunhalason megszervezi a Roma érdekegyeztető 

Fórum első előadását. 



2. A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat a nemzetiségi kultúra és identitás 

megismertetése és fenntartásának elősegítése, a hagyományőrzés fenntartása 

érdekében a rendezvény megvalósításához 200.000 Ft-tal hozzájárul a 2025. évi 

költségvetés terhére.  

3. Az elszámolás a vármegyei cigány önkormányzat nevére szóló átutalásos számla 

ellenében történik. 

4. A rendezvény megszervezésére felhatalmazzák Buza Flórián elnököt. 

 

Felelős: Buza Flórián elnök 

Határidő: 2025. március 24. 

 

 

Buza Flórián elnök elmondta, hogy a rendezvényen lehetőség szerint minden vármegyei roma 

képviselő vegyen részt. 

A képviselők a javaslattal egyetértettek, véleményt, hozzászólást nem fogalmaztak meg. 

 

Buza Flórián elnök kérte, hogy szavazzanak a rendezvényen való részvételről. 

 

A jelenlévő 7 képviselő, 7 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

27/2025. (III.24.) BCÖ határozat 

Részvétel Kiskunhalason a Roma érdekegyeztető Fórum első előadásán 

 

A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat közgyűlése a kulturális autonómiájával 

összefüggő feladatai körében képviselteti magát a 2025. március 24-én Kiskunhalason 

megrendezésre kerülő Roma érdekegyeztető Fórum első előadásán. 

 

Felelős: közgyűlés tagjai 

Határidő: 2025. március 24. 

 

 

3. 19/2025. (II.13.) BCÖ határozat 1. pontjának módosítása a Rostás László 

Emléktorna pontos dátumának elfogadásával, valamint 2. pontjának módosítása a 

rendezvény megvalósításához szükséges összeg változása tekintetében 

 

Előadó: Györgye Zalán képviselő, az Egészségügyi és Sport Bizottság Elnöke 

 

 

Buza Flórián elnök elmondta, hogy a mai napon ülésezett az Egészségügyi és Sport Bizottság 

a Rostás László Emléktornával kapcsolatban, ezért felkéri Györgye Zalán bizottsági elnököt, 

hogy ismertesse az ülésen elhangzottakat. 

 

Györgye Zalán képviselő, bizottsági elnök elmondta, hogy március 15-én Kiskunhalason 

tartottak egy egyeztetést a szervezők. Eldöntötték, hogy a rendezvény dátuma 2025. április 12. 

Ennek okán vált szükségessé a korábban meghozott határozat módosítása.  

Készítettek egy költségvetést, ami a legszűkebb számítások szerint 700.000-800.000 Ft lenne, 

ezért javasolná a testület felé a korábban meghatározott összeg módosítását 500.000 Ft-ra. 

Kiskunhalas Város Cigány Nemzetiségi Önkormányzatával közösen szerveznék a rendezvényt, 

a kiskunhalasiak vállalják a sportcsarnok bérleti díját. 

 



Szabó Tünde képviselő elmondta, hogy Kiskunhalas Város Cigány Nemzetiségi 

Önkormányzata is beszáll anyagilag a rendezvény támogatásába, a terembérlet díját vállalják 

144.000 Ft összegben.  

 

Lakatos Antal képviselő felvetette, hogy a termet nem lehetne olcsóbban vagy esetleg ingyen 

megszerezni? 

 

Szabó Tünde képviselő elmondta, hogy már körbejárták a témát, ingyen biztos, hogy nem adják 

ki, esetleg egy nagyon picit tudnak lefaragni az árból, de még az sem tisztázott. De a vármegyei 

költségvetést a terembérlet díja nem befolyásolja. 

 

Buza Flórián elnök elmondta, hogy korábban nyújtott be egy támogatási kérelmet az Országos 

Roma Önkormányzat felé a Rostás László Emléktorna vonatkozásában 400.000 Ft támogatási 

összeggel, válasz a mai napig még nem érkezett, de nagyon pozitív lenne, ha kapnának a 

rendezvényre támogatást, mert egyelőre nagyon szűk az önkormányzat költségvetése. A 

kérelemtől függetlenül azonban egyetért a rendezvényre szánt összeg megemelésével, ha ezen 

múlik, hogy színvonalasan tudják megszervezni a rendezvényt. 

 

Györgye Zalán képviselő, bizottsági elnök röviden ismerteti a rendezvény menetét: 

Helyszín: Dékáni Árpád Szakgimnázium és Szakközépiskola Sportcsarnoka. Kiskunhalas, 

Kossuth u. 23. A torna fővédnöke Rostás Norbert. A hivatalos megnyitó 9 óra, de 8 órától már 

várják a csapatokat. 8:30-kor a csapatvezetők meglátogatják Rostás László sírhelyét, és egy 

rövid műsor keretében virágot helyeznek el a sírnál. 9 órakor van a hivatalos megnyitó, majd 

himnuszok, a sorsolások után kezdődnek a mérkőzések kb. 15 óráig. 

A rendezvény meghívója a program leírásával és a verseny kiírással hivatalosan is kiküldésre 

kerül minden roma önkormányzat részére. 

 

Radics Kálmán meghívott kérdezte, hogy az emléktorna gyerekeknek vagy felnőtteknek van 

meghirdetve? 

 

Györgye Zalán képviselő, bizottsági elnök elmondta, hogy elsősorban felnőtteknek szól a 

verseny, de nincsenek kizárva a gyerekek sem, ha a szülők elengedik, akkor jöhetnek kb. 12 

éves kortól, a felelősséget a csapatvezetőknek kell vállalni a gyerekekért. 

 

Kolompár Orbán meghívott elmondta, hogy Rostás Lászlóról beszélnek, aki megalapozta Bács-

Kiskun megyében az egész roma „önkormányzatiságot”, és mindenki helyét, ahol jelenleg ül. 

Ha ő nem lett volna, akkor a megyében nem lennének roma önkormányzatok, nem lenne roma 

kultúra és semmi más sem. Külön üdvözli, hogy a nagyobb települések roma vezetői mind jelen 

vannak az ülésen. Javasolja, hogy küldjenek ki egy levelet minden roma önkormányzathoz, 

amelyben anyagi hozzájárulást kérnek az emléktorna megrendezéséhez. Kolompár Orbán 

meghívott a Kiskunmajsai Roma Önkormányzat nevében felajánl 50.000 Ft-ot a rendezvényre, 

és arra kéri a nagyobb városokat, akik rendelkeznek jelentős költségvetéssel, hogy szintén 

szálljanak bele a költségekbe. Így azt az összeget, amit támogatásként kértek az Országos Roma 

Önkormányzattól, adják össze a helyi roma önkormányzatok. Amennyiben mégis jönne pénz 

az országostól, akkor azt a pénzt lehetne más célra is fordítani. 

 

Burai Béla képviselő elmondta, hogy tudomása szerint helyi nemzetiségi önkormányzat nem 

adhat támogatást másik önkormányzat részére. 

 



Kolompár Orbán meghívott elmondta, hogy nem szociális támogatásról beszél, hanem 

felajánlásról egy kulturális rendezvény tekintetében. Határozatot kell hozni róla, ez benne van 

a nemzetiségi önkormányzatok feladat -és hatáskörében. Szerződést kötnek a vármegyei cigány 

önkormányzattal és utalják a pénzt. Javasolja, hogy a vármegyei cigány önkormányzat is 

hozzon egy határozatot, amit küldjenek szét az összes önkormányzatnak, hogy szálljanak be a 

rendezvény költségeibe. 

 

Buza Flórián elnök elmondta, hogy az ötlet nem rossz, de jelenleg már kevés az idő arra, hogy 

minden önkormányzat döntést hozzon, és hivatalosan esetleg egy együttműködési 

megállapodás keretén belül fogalmazzák meg a feltételeket. 

 

Buza Flórián elnök kérte a képviselőket, hogy szavazzanak a korábban meghozott határozat 

módosításáról mind a dátum tekintetében, mind a korábban meghatározott összeg 

megemeléséről 500.000 Ft-ra. 

Kérte a képviselők hozzászólásait, észrevételeit. 

A képviselők a javaslattal egyetértettek, hozzászólást, véleményt nem fogalmaztak meg. 

 

A jelenlévő 7 képviselő egyhangú, 7 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

28/2025. (III.24.) BCÖ határozat 

19/2025. (II. 13.) BCÖ határozat 1. pontjának módosítása a rendezvény pontos 

dátumának megjelölésével, valamint 2. pontjának módosítása a rendezvény 

megvalósításához szükséges összeg változása tekintetében 

 

A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat Rostás László Emléktorna rendezvény 

szervezéséről és anyagi támogatásáról szóló 19/2025. (II. 13.) BCÖ határozat 1. pontjának 

helyébe a következő rendelkezés lép: 

 

„A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat és a Kiskunhalas Város Cigány Nemzetiségi 

Önkormányzat közös szervezésű rendezvényként szervezi meg a 2025. április 12-én 

megvalósuló Rostás László Emléktorna rendezvényt.” 

 

A 19/2025. (II. 13.) BCÖ határozat 2. pontjának helyébe a következő rendelkezés lép: 

 

„A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat a nemzetiségi kultúra és identitás 

megismertetése és fenntartásának elősegítése, a hagyományőrzés fenntartása és a sport 

népszerűsítése érdekében a rendezvény megvalósításához 500.000 Ft-tal hozzájárul a 2025. évi 

költségvetés terhére.” 

 

Felelős: Buza Flórián elnök és Györgye Zalán képviselő, az Egészségügyi és Sport Bizottság 

Elnöke 

Határidő: 2025. április 12. 

 

 

Buza Flórián elnök elmondta, hogy a rendezvényen lehetőség szerint minden vármegyei roma 

képviselő vegyen részt. 

A képviselők a javaslattal egyetértettek, véleményt, hozzászólást nem fogalmaztak meg. 

 

Buza Flórián elnök kérte, hogy szavazzanak a rendezvényen való részvételről. 

 



A jelenlévő 7 képviselő, 7 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

29/2025. (III.24.) BCÖ határozat 

Részvétel Kiskunhalason a Rostás László Emléktornán 

 

A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat közgyűlése a kulturális autonómiájával 

összefüggő feladatai körében képviselteti magát a 2025. április 12-én Kiskunhalason 

megrendezésre kerülő Rostás László Emléktornán. 

 

Felelős: közgyűlés tagjai 

Határidő: 2025. április 12. 

 

4. Egyebek 

 

 

Buza Flórián elnök elmondta, hogy az egyebek témakörében amennyiben esetleg valamely 

meghívott szeretne szólni, akkor most megteheti. 

 

 

Kolompár Orbán meghívott elmondta, hogy ő most először vesz részt az újra megalakult 

vármegyei cigány önkormányzat ülésén. Az előző ciklusban is feltette a kérdést a vezetőknek 

és most is, hogyan is működik a vármegyei cigány önkormányzat? A Bács-Kiskun Vármegyei 

Önkormányzat az elmúlt években több milliárd forintot használt fel halmozottan hátrányos 

helyzetű emberek élethelyzetének a javítására a települési önkormányzatok közreműködésével. 

Hogyan fordulhat elő az, hogy a helyi roma önkormányzatok, de inkább a vármegyei roma 

önkormányzat egyetlen projektben sem vesz részt, sem mint partner, sem mint konzorciumi 

társ? Most a 1,2 milliárdos TOP_PLUSZ pályázatoknál sem. Ezek a projektek halmozottan 

hátrányos helyzetű embereket célozzák meg, de romákról szó sincs bennük. Az elszámolásnál 

viszont - mivel a hátrányos helyzetet csak a romák vállalják be – a szükséges adminisztráció 

mindig velük történik. Azt javasolja, hogy a vármegyei önkormányzat felé küldjön a vármegyei 

cigány önkormányzat egy olyan határozat-tervezetet, amelyben felkéri a vármegyei közgyűlést, 

hogy vonjon be minden olyan települési nemzetiségi roma önkormányzatot, amelynek 

székhelye szerinti települési önkormányzat felzárkóztatási programot indít, az érintett roma 

önkormányzatok partnerként a projektben történő részvétele érdekében. Ezáltal a települési 

önkormányzatok a felzárkóztatásra fordított összegekből a roma gyerekek továbbtanulási 

lehetőségeit is segítenék. Állapítsanak meg ösztöndíjat részükre, vagy vállalják a különórák 

megfizetését, esetleg fizessék az utazási bérletet. 

Véleménye szerint a vármegyei cigány önkormányzatnak határozottabb fellépésre, és az 

eddigiekhez képest hatékonyabb érdekérvényesítésre van szüksége. 

Még egy felvetése lenne; a vármegyei cigány önkormányzat készítsen év elején egy 

munkatervet és egy költségvetést a vármegyei önkormányzat felé, amit nyújtson be a vármegyei 

közgyűlésnek, és ők majd döntenek, hogy adnak támogatást vagy sem. 

 

Buza Flórián elnök elmondta, hogy ez utóbbi megtörtént, egy komoly kérelmet adott be 

részletes költségvetéssel, csak sajnos forráshiány miatt elutasításra került. 

Reagálva Kolompár Orbán meghívott szavaira, azért nem írta még alá a a Bács-Kiskun 

Vármegyei Felzárkózási Fórummal kapcsolatosan a vármegye önkormányzatával 

együttműködési megállapodást, mert nem magyarázták el neki, hogy pontosan mit kellene 

aláírnia. Ő egymaga nem akarja vállalni a felelősséget. Májusra kapott időpontot egyeztetésre. 

 



Horváth Szilveszter képviselő javasolta, hogy hozzanak határozatot arról, hogy a vármegyei 

cigány önkormányzat testülete mind a 7 fő, szakmai egyeztetésre hívja a vármegyei közgyűlés 

elnökét, és elnökhelyettesét a Bács-Kiskun Vármegyei Felzárkózási Fórummal kapcsolatban 

annak érdekében, hogy ne csak együttműködő felek, hanem konzorciumi partnerek legyenek, 

azaz a pályázat útján – egyebek mellett felzárkóztatás céljára - elnyerhető pénzekből 

részesülhessenek. 

 

Buza Flórián elnök elmondta, hogy ez egy nagyon jó kezdeményezés lenne, menjenek mind a 

heten együtt. 

Kérte a képviselők véleményét. 

A képviselők a javaslattal egyetértettek, véleményt, hozzászólást nem fogalmaztak meg. 

 

Buza Flórián elnök kérte, hogy szavazzanak egy szakmai egyeztetés kezdeményezéséről a 

vármegyei közgyűlés elnökével. 

 

A jelenlévő 7 képviselő, 7 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

30/2025. (III.24.) BCÖ határozat 

Szakmai egyeztetés kezdeményezése a Bács-Kiskun Vármegyei Közgyűlés Elnökével a 

Bács-Kiskun Vármegyei Felzárkózási Fórum kapcsán 

 

1. A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat közgyűlése szakmai egyeztetést 

kezdeményez a Bács-Kiskun Vármegyei Közgyűlés Elnökével a  Bács-Kiskun 

Vármegyei Felzárkózási Fórum kapcsán a konzorciumi partnerként történő 

csatlakozásuk tárgyában. 

2. A közgyűlés megbízza Buza Flórián elnököt az időpont egyeztetésével. 

 

Felelős: Buza Flórián elnök 

Határidő: következő ülés 

 

 

Kalányos Péter meghívott elmondta, hogy - visszautalva a szociális bizottság ülésére - szomorú 

dolognak tartja, hogy mennyire nincsen pénze a vármegyei cigány önkormányzatnak, és 

tájékoztatásul elmondja, hogy a kisebb települések önkormányzatai is adnak a saját nemzetiségi 

önkormányzatainak minden évben valamennyi pénzt, nyilván ki mennyit tud. 

2006-ban, akiknek szerződése volt a megyében az Élelmiszerbankkel, folyamatosan azt a 

választ kapták, hogy nincsen semmi, amit tudnának kiosztani. Ezután hallották vissza, hogy 

máshol tömegével szervezték az osztásokat a nem rászorult emberek részére. Nyilván nem ez a 

megye a legszegényebb, az északi megyék /pl. Borsod/ jobban rászorultak lennének, ha 

kapnának. A másik dolog, amit meg szeretne osztani, hogy felvette a kapcsolatot a Vám-és 

Pénzügyőrséggel is, hogy a hamisított elkobzott termékek kioszthatók legyenek a hátrányos 

helyzetűek részére, de azt a választ kapták, hogy ezek a termékek hamis márkajelzéssel vannak 

ellátva, ezért nem értékesíthetőek, és nem adhatóak tovább, meg kell semmisíteni őket. Utána 

egy belső forrásból megtudták, hogy címke-mentesítés után árverésre bocsátják őket. 

Ameddig a nemzetiségi önkormányzatok nem kapnak saját forrást élelmiszer és tárgyi 

segélyezésre, addig változást ne reméljenek. Az már önmagában kevés, hogy felveszik a 

kapcsolatot a jótékonysági szervezetekkel. 

 



Buza Flórián elnök elmondta, hogy szeretné átadni a szót dr. Zsidó Gábor jogi ügyintézőnek, 

aki a Köztartozásmentes Adózói Adatbázissal (a továbbiakban: KOMA-adatbázis) 

kapcsolatban szeretne pár gondolatot megosztani. 

 

dr. Zsidó Gábor jogi ügyintéző előadja, hogy az elmúlt ülésen már részletesen ismertette a 

KOMA-adatbázissal kapcsolatos tudnivalókat. Elmúlt ülésen született egy határozat, amelyben 

a testület felkérte az elnököt, hogy tegye meg a szükséges intézkedést az esetleges 

köztartozással rendelkező képviselők, illetve a bizottságok nem képviselői tagjaival szemben. 

Ezúton szeretne tájékoztatást nyújtani, hogy ezek az intézkedések folyamatban vannak az 

érintettek megkeresésével. Ha felmerül olyan adósság, amely nem kellően tisztázott, azaz nem 

tudja igazolni az érintett, hogy neki nincsen 60 napon túli köztartozása, akkor az Állami 

Adóhatóságot meg kell keresniük. Amennyiben az Adóhatóság tájékoztatása alapján is fennáll 

a köztartozás, akkor az elnököt tájékoztatniuk kell, és el kell indítani a nemzetiségi tv. szerinti 

méltatlansági eljárást. Fontos hangsúlyozni, hogy a nem képviselő bizottsági tagok jogai és 

kötelezettségei e tárgykörben is megegyeznek a képviselőkével. 

 

Kolompár Orbán meghívott elmondta, hogy az ő tudomása szerint, amennyiben valamely 

képviselőnek köztartozása van, akkor az adóhatóság az erre vonatkozó tudomásszerzést 

követően írásban tájékoztatja az érintettet. Ezután a tájékoztatás után a képviselőnek van 60 

napja, hogy rendezze vagy átütemeztesse a tartozását. A 60 nap alatt a testület a méltatlanságot 

nem mondhatja ki. 

 

dr. Svircevic Nikola vármegyei aljegyző elmondta, hogy két esetet kell külön venni. Az egyik 

eset, amikor a képviselő vagy a nem képviselő bizottsági tag nincsen benne a KOMA-

nyilvántartásban, akkor ennek nem a méltatlansági eljárás a jogszabályi következménye, hanem 

a képviselői illetmény, tiszteletdíj megvonása. A másik eset, amikor bebizonyosodik a 60 napon 

túli köztartozás, akkor kell megkeresni a képviselőt, hogy igazolja a köztartozás rendezését 

vagy annak tényét, hogy ennek érdekében részletfizetési kérelmet nyújtott be az adóhatósághoz. 

Amennyiben a képviselő nem rendezi a köztartozását, akkor kell megkeresni az adóhatóságot, 

amely egy jogsegély keretében ad tájékoztatást arról, hogy fennáll-e a méltatlanságnak 

jogalapot adó körülmény, amennyiben igen, akkor szükséges eljárni a testületnek. A 

nemzetiségek jogairól szóló 2011. évi CLXXIX. törvény 107. § (1) bekezdése alapján, 

méltatlanság miatt a testülete megszünteti annak az önkormányzati képviselőnek a 

megbízatását, akinek az állammal szemben – a lehetséges jogorvoslati eljárások kimerítését 

követően – azt az erről szóló értesítés kézhezvételétől számított 60 napon túli köztartozása áll 

fenn, és ennek rendezése érdekében az adóhatósághoz nem nyújtott be részletfizetési kérelmet 

vagy erre vonatkozó kérelmét az adóhatóság elutasította.  

 

 

Buza Flórián elnök megköszönte a tájékoztatást, és kérdezte, hogy van-e valakinek még egyéb 

észrevétele, kérése, véleménye. 

A képviselők véleményt nem fogalmaztak meg. 

 




